
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINARIA  
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 05 de JUNY de 2008 
   
Membres assistents: 
Miquel Enseñat Riutort 
Antonio Asensio Campoy 
Josep Maria Ferra Terrasa 
Maria del Carmen Serra Martinez 
Vicenç Vidal Matas 
Aina Maria Salom Soler 
Miquel Bernat Bosch 
Dolors Nadal Llinas 
Maria Francisca Ripoll Morell 
Severiano Quevedo Mora 
Gaspar Sabater Nicolau 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores i trenta 
minuts  del dia cinc de juny de dos mil vuit, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en 
primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle, Miquel Ensenyat 
Riutort, i amb l’assistència dels Senyors Regidors que es relacionen a l’encapçalament, a l’objecte 
de celebrar sessió extraordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, el qual 
fou degudament notificat. Assisteix com a Secretari, el  Sr. Pere Aulí Matas. 
 
ACTES ANTERIORS.- s’acorda que ja s’aprovarà a la pròxima sessió plenària.  
 
CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l’apartat de correspondència , es dóna 
compte dels següents: 

- Govern de les Illes Balears – Direcció General d’Interior, Reg. Entrada 1196/08, Sol·licitud 
informe pas per Esporles VI Volta Internacional a Mallorca. 

- Govern de les Illes Balears – Salut I Consum – Dir. Gra. de Farmàcia, Reg. Entrada 
1197/08, Comunicació perill us tintes per a tatuatge i  retirada. 

- Col·legis Oficials – Col·legi Oficial de Farmacèutics de les Illes Balears, Reg. Entrada 
1202/08, Analítica aigua xarxa i dipòsit.  

- Govern de les Illes Balears – Educació i Cultura- DG Ordenació Innovació i Formació, Reg. 
Entrada 1215/08, convocatòria Comissió seguiment aplicació programa intervenció 
socioeducativa. 

- Govern de les Illes Balears – Direcció General de Recursos Hídrics, Reg. Entrada 1216/08 
Sol·licitud col·laboració per obres emergència torrent. 



- Consell Insular de Mallorca – Departament de Cultura i Patrimoni, Reg. Entrada 1217/08, 
Recordatori obligatorietat dipòsit legal publicacions. 

- Consell Insular de Mallorca – Departament de Cultura i Patrimoni, Reg. Entrada 1220/08, 
Informe visita biblioteques Diputació de Barcelona. 

- Govern de les Illes Balears – Educació i Cultura – DG Ordenació Innovació i Formació 
Reg. Entrada 1229/08 Conveni col·laboració Policia Tutor. 

- Govern de les Illes Balears – Economia Hisenda i Innovació- Recaptació de Tributs, reg. 
Entrada 1231/08. Liquidació recaptació executiva 4T TR 2007 

- Govern de les Illes Balears – Salut i Consum, reg. Entrada 1243/08, Informe aigua zona 
abastiment Esporles. 

- Govern de les Illes Balears – Educació i Cultura – COFUC (Foment Llengua Catalana) 
Reg. Entrada 1261/08 Oferta cursos català per a estrangers. 

- Govern de les Illes Balears – Turisme Reg. Entrada 1283/08. Remissió annex Conveni Pla 
D Esporles.  

- Govern de les Illes Balears – Economia Hisenda Innovació – DG Tributs i Recaptació Reg. 
Entrada 1284/08, Remissió certificat recaptació liquida 2006. 

- Govern de les Illes Balears educació i Cultura – DG Planificació i Centres, Reg. Entrada 
1286/08, Creació places noves educació primera infància. 

- Govern de les Illes Balears – Obres Públiques. Habtg.  i Transp. DG Arquitectura Habitat. 
Reg. Entrada 1287 Informació sobre pressuposts mínims referent projecte rehabilitació 
Plaça S’Esgleieta. 

- Consell Insular de Mallorca – Cooperació Municipal, reg. Entrada 1290/08 Convocatòria 
comissió llei promoció autonomia personal i atenció a les persones en situació de 
dependència. 

- Govern de les Illes Balears – Dir. Gral. Recursos Hídrics, Reg. Entrada 1291/08 Sol·licitud 
permís execució obres EMAYA Síquia d’en Baster. 

- Govern  de les Illes Balears – Direcció General de Recursos Hídrics, Reg. Entrada 1300/08 
Sol·licitud informació per obres emergència Torrent Sant Pere per temporal octubre. 

- Govern de les Illes Balears – Medi Ambient,  Reg. Entrada 1312/08 comunicació inici 
època perill incendis forestals. 

- Govern de les Illes Balears – Dir. Gral. Recursos Hídrics, reg. Entrada 1318/08, 
Indemnització per costs conservació manteniment i explotació servei depuradora. 

- Govern de les Illes Balears dir. Gral. Recursos Hídrics Re. Entrada 1339/08, Resolució 
actualització quantia 2008 indemnització EDAR.  

-  Consell Insular de Mallorca – Departament d’Esports, Reg. Entrada 1353/08 Requisits per 
sol·licituds material activitats ludicoesportives. 

- Govern de les Illes Balears – Vicepresidència i Relacions Institucionals, reg. Entrada 
1354/08, I Pla de participació ciutadana de les Illes Balears. 



- Ministeri de l’Interior Protección Civil Y Emergències, Reg. Entrada 1385/08, Resolució 
subvenció danys temporal octubre 2007. 

- Govern de les Illes Balears – Medi Ambient – DG Canvi Climàtic. Remissió esborrany Pla 
d’acció per lluità contra el canvi climàtic. 

- Govern de les Illes Balears – Economia Hisenda Innovació – Servei Recaptació Tributs, 
Reg. Entrada 1420/08, Liquidació recaptació sancions i gestió expedients sancionadors 
transit  i seguretat vial. 

- Consell Insular de Mallorca – Direcció Insular de Política lingüística, Reg. Entrada 1431/08, 
Bases convocatòria subvencions projectes dinamització lingüística. 

- Ministeri d’economia i Hisenda – Delegació d’Economia i Hisenda Illes Balears, Reg. 
Entrada 1455/08, Devolució escrit distribució quotes nacionals IAE 2007. 

- Govern de les Illes Balears – Presidència, Reg. Entrada 1461/08, Comunicació interès 
trajectòria Ursula Pueyo Marimon. 

- Consell Insular de Mallorca – Cooperació Municipal, Reg. Entrada 1475/08 Termini 
reclamacions i al·legacions aprovació inicial POS 2008 i Plurianual 2008-2012. 

- Ajuntaments – Altres Ajuntaments, Reg. Entrada 1508/08 Sol·licitud col·laboració cos 
protecció civil per festes Sant Joan. 

- Consell Insular de Mallorca – Presidència, Reg. Entrada 1512/08, Convocatòria assemblea 
Batles Mallorca. 

- Ajuntaments – Ajuntament  Puigpunyent Reg. Entrada 1516/08, Sol.licitud col.laboració 
Policia Local per II Fira Ecològica Puigpunyent.  

- Govern de les Illes Balears – Dir. Gral. Recursos Hídrics, Reg. Entrades1533/08, Projecte 
decret per gestió demanda aigua a les Illes Balears. 

- Govern de llles Balears – Interior – DG Emergències, Reg. Entrada 1534/08, Sol·licitud 
col·laboració per informe sobre aspectes protecció civil d’instruments d’ordenació del 
territori i d’urbanisme.  

- Consell Insular de Mallorca – Cooperació Municipal, Reg. Entrada 1535/08, Aprovació 
inicial POS 2008 i POS Plurianual 2008-2012. 

- Govern de les Illes Balears Interior, Reg. Entrada 1537/08, Comunicació finalització 
conveni instrumental renting de cotxes. 

- Consell Insular de Mallorca – Departament de cultura i Patrimoni, Reg. Entrada 1538/08, 
Informació sobre convocatòries diverses de subvencions per entitats administració local. 

- Consell Insular de Mallorca – Departament de Cultura i Patrimoni, Reg. Entrada 1539/08, 
Creació xarxa activitats culturals del Consell de Mallorca. 

- Govern de les Illes Balears – Interior – Direcció General  d’Interior, Reg. Entrada 1546/08, 
Sol·licitud informe per pas cursa ciclista V Trofeu Son Gual per Esporles. 

-  Consell Insular de Mallorca – Departament de Medi Ambient i Natural, Reg. Entrada 
1580/08, Trasllat escrit relatiu obres Camí Cas Retat a Ajuntament de Palma. 



- Germanes de la Caritat de Sant Vicenç de Paul, Reg. Entrada 1604/08, Supressió 
Comunitat Religiosa. 

 
 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batllia haguts des de l’últim 
Ple, els quals son del175 fins al dia d’avui 
 
 

BAIXES I DEVOLUCIONS. Per part de Secretaria es dóna lectura a la següent:: 
 

PROPOSTA DEVOLUCIÓ 
 Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es proposa 
la devolució dels imports assenyalats. 

 
Contribuent         Import concepte rebut          Motiu 
 
Minguez Monterrubio Fuencisla      26.97 IVTM         2053/06     Desballestament 
Cabot Pico Maria      458.87 AIGUA         6043/07         Fuita 
 
   És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat 
 
 
REQUERIMENT ADQUISICIÓ DELS TERRENYS UA3 PER MUTU ACORD.  El Sr. Batle dona 
compte de la següent proposta: 
 
Vist que el ple de l’ajuntament en sessió celebrada dia 31 de gener de 2008, adoptà l’acord de 
declarar la caducitat de l’expedient administratiu incoat per acord plenari de 27 de febrer de 
2003, referent a l’inici de l’expropiació dels terrenys de la Unitat d’actuació descrita com UA-3 . 
Donat que l’ajuntament ve ocupant sense títol aquesta propietat. I en base al dictamen jurídic 
emès per l’advocat Agustí Cerveró Sanchez-Capilla, es proposa el ple de l’ajuntament que 
adopti el  següent acord: 
 
“Requeriment d’adquisició dels terrenys esmentats (396 m2), per mutu acord. 
De conformitat, amb el que es disposa a l’article 24, de la Llei d’Expropiació Forçosa i 

concordants del seu Reglament, l’Ajuntament d’Esportles ha resolt requerir del matrimoni 

constituït pel senyor Alberto Catalan Fernández i la senyora Amalia Bernabé Conde, titulars 

dels DNI 40.420.161-F i 36.473.512-C, respectivament; propietaris dels 396 m2 (248 + 92 + 

56), que han estat ocupats per l’Ajuntament, sense títol, com a conseqüència de l’execució de 

la Unitat d’Actuació descrita com UA-3, situació Ca l’Amet-Avga. Joan Riutort, nucli Esporles 

Plànol E-3. Aquesta Unitat d’Actuació fou modificada pel Ple de l’Ajuntament, a la sessió del dia 



10 de desembre del 2002. Aquests terrenys figuren delimitats al plànol adjunt a escala 1:400 de 

l’informe redactat amb data abril de 2008, per l’arquitecte senyor Gregorio de Vicente; perquè, 

en el termini de 8 dies, formulin la seva valoració dels mencionats terrenys, en el ben entès que 

l’Ajuntament d’Esporles procedirà al seu pagament, en dos venciments, si així es convenia amb 

el propietaris. 

 

Si transcorregut el termini de 15 dies, a partir de la presentació en el registre municipal de la 
proposta de conveni expropiatori de mutu acord, no s’hagués arribat a un acord sobre 
l’adquisició amistosa, es donarà per intentada l’avinença, als efectes assenyalats a l’article 27, 
del Reglament de la Llei d’Expropiació Forçosa, això és, s’iniciaria l’expedient ordinari, amb la 
tramitació d’aplicació. 
      
El Sr. Miguel Bernat diu:   no només el UA3 sinó que també pertany al UA4 
L’anterior equip de govern va arribar a un  principi d’acord amb la propietat. La promotora dels 
edificis de VPO de Ca l’Amet va costejar els desplaçament de l’estació transformadora de 
GESA. Pareix que l’esmentat principi d’acord.  
 
El Partit Popular fa una esmena a la totalitat de la proposta motivada que en el UA4 es va fer 
un greuja amb un propietari i que l’execució aporta una actuació municipal i que tendria un 
augment del valor dels terrenys a favor del propietari. 
 
Per tant la moció que presenta és la següent: 
1.- Que per part dels serveis tècnics de l’Ajuntament se faci un nou estudi de la zona que afecta 
als terrenys de las unitats d’actuació 4 i 4 bis Així com als terrenys de la propietat del Sr. 
Catalan. 
2.- Que se incloguin als terrenys de la propietat a la UA que correspongui  
3.- Que aportin la distribució justa entre els propietaris dels beneficis i les carreges derivades 
del planejament.  
 
Sr. Batle exposa,  hi ha actuacions que si fan augment de valoració de terrenys. Es crea  una 
actuació mes complexa per molt de motius. Ajuntament a partir d’informes per serveis externs  
esta justificada la titularitat, si que hi ha una partida del 2003 que s’ha de actualitzar a causa 
que en ple anterior es va anular i caducar l’anterior expedient i per tant al fer-se tot de nou s’ha 
de tornar a valorar,  a més,  s’ha de tenir en compte que s’han ocupat els terrenys molt abans 
d’expropiar-los 
 
Sr. M.Bernat, no s’ha comentat res d’aquest tema, aquesta revalorització considerable al 
propietari, li és molt beneficiós, ja que en qualsevol moment es pot vendre. Hi ha un error 
d’interpretació del UA4. 
 
Sotmesa a votació l’esmena presentada pel PP , es denegada amb  el següent resultat: 

5 vots a favor del PP 
5 vots en contra del PAS-PSM 
1 vots d’abstenció del PSOE 

Es torna a votar donant el mateix resulta: 
5 vots a favor del PP 
5 vots en contra del PAS-PSM 
1 vots d’abstenció del PSOE 

 i per tant, l’esmena no s’aprova pel vot de qualitat del sr. Batle 
 
Seguidament, sotmesa a votació la proposta presentada inicialment, dona el següent resultat: 



5 vots a favor del PAS-PSM 
5 vots en contra del PP 
1 vots d’abstenció del PSOE 

Es torna a votar donant el mateix resultat: 
5 vots a favor del PAS-PSM 
5 vots en contra del PP 
1 vots d’abstenció del PSOE 

 i per tant la proposta inicial no resta aprovada, ja que manca la majoria absoluta. 
 
 
 
MODIFICACIO PUNTUTAL NNSS ESPORLES.    La regidora Carme Serra dona compte de la 
següent: 
                                           P R O P O S T A   
 DE  MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NNSS D’ESPORLES EDIFICI FARMACIA I FABRICA. 
 

                             ANTECEDENTS 
L’ajuntament ha adquirit dos edificis adossats a la casa de la vila, un amb accés per la plaça 
Espanya i que nomenem farmàcia i l’altre amb accés pel c/ Ramon Llull que nomenem fàbrica. 
 
Actualment la casa de la vila té la qualificació d’equipament, la farmàcia A2 i la fàbrica NA. 
 
L’ajuntament projecta la reforma i ampliació de l’actual casa de la vila, amb l’agrupació 
d’aquests dos edificis, quedant tot tres connectats i passant a tenir el conjunt un ús 
d’equipament municipal. 
 

                                    PROPOSTA 
Amb els antecedents comentats, la proposta de iniciar l’expedient de modificació de les NNSS 
consistent amb de l’extensió de la qualificació d’equipament als dos edificis nomenats. 
 
Solicitar al Consell Insular de Mallorca el pertinent informe 

 
 
Sr. M.Bernat el seu grup esta d’acord amb el canvi a les NNSS ja que considerem que els 
edificis han de ser d’equipament, però tot això s’hauria d’haver fet a final 2007, per evitar tota 
aquesta premura  i aprovar el projecte a la mateixa sessió i manifesta que a l’expedient no hi ha 
informe de Secretaria. 
 
Sotmesa a votació, dona el següent resultat: 

 
- 5 (cinc) vots a favor del PAS-PSM 
- 6 (sis) abstencions  del  PP i PSOE 

 
 
 
PROJECTE BASIC DE MODIFICACIO i AMPLIACIO CASA DE LA VILA D’ESPORLES.  
 
La Sra. Carme Serra dona compta de la següent:   P R O P O S T A 
 
 D’acord amb el conveni signat per aquest ajuntament amb la Conselleria de Turisme,  pel que 
es constitueix el Consorci Pla D Esporles, amb  la finalitat de realitzar el projecte  “Esporles un 
Destí Turístic”, subvencionat per l’esmentada  Conselleria de Turisme, dins el que es troba 
l’obra  modificació i ampliació de la Casa de la Vila d’Esporles. Per procedir a la seva 



contractació cal aprovar seu el projecte, es per la que cosa que venc a proposar el ple el 
següent acord: 
 

- Aprovar el projecte Basic de l’obra modificació i ampliació de la Casa de la Vila 
d’Esporles,  redactat pel  Sr. Bartolomè Pons Iradiel , Arquitecte. 

 
Sr. Batle,  és un projecte complicat per a  juntar diversos edificis i a diferentes altures. Tots el 
grups politics han tengut cura i han col·laborat tots amb la finalitat futura de l’edifici, que anirà 
en benefici de les futures generacions. Hi ha hagut l’aportació de tots els grups politics fent el 
consens dels grups. 
 
Sr. Miguel Bernat, hem intentat col·laborar al màxim i que moltes aportacions del PP han sigut 
recollides. 
 
Una bona cosa ha sigut el tema de l’anivellació de plantes per a tenir un pas més net entre 
edificis. Ara bé,  amb el que estem un poc decebuts és en el tema de pàrkings ja que han 
desaparegut a l’actual projecte. Un problema és que hi ha hagut massa temps entre reunions. 
La reunió política va ser pel  abril i la reunió amb els propietari dels pàrkings va ser la setmana 
passada. 
 
Ja sabem que tot és un problema de temps, que tot ha d’estar acabat al 2009, parò val mes fer 
el que poguen i no fer grapades, consideram que la condició dels pàrkings és important. Que 
no hi ha informe de Secretaria i que l’informe tècnic hauria de ser emès per persona distinta del 
qui l’ha redactat. 
 
Sr. Batle, és una fase aprovació projecte inicial, per tant es prioritari, perquè tenim manca 
d’espai.  Esportivament hi ha  camp de futbol, dos pavellons, però hi ha mancances d’espais 
culturals. 
Aquest projecte ja va néixer enverinat, sempre han anat sorgint problemes des de l’inici. 
 
El problema dels aparcament és un tema de premura, si els dobles fossin del propi Ajuntament, 
conforme,  però tenim en ferm una resolució de prorroga que acaba pel maig 2009. Ara hem 
demanat un aplaçament però no es pot deixar mes temps. Si el problema dels pàrkings es 
poden solventar és tendran en compte a les modificacions de l’execució de l’obra. Tots els 
pàrkings estan venuts i el projecte esta redactat així, per evitar que puguin sorgir problemes.  
 
Sra. Carmen Serra, una reordenació del projecte dur el seu temps, no basta fer una modificació 
lineal damunt un plànol,  sinó estudiar en que pot afectar a la realitat. Cinc pàrkings més, 
donaven molts de problemes de reestructuració. 
 
Sr. Miguel Bernat el PP no votarà en contra per no perdre la subvenció. El tema de 
l’aparcament no te culpa l’arquitecte. Pel mes d’abril es va presentar proposta i només era un 
problema d’un pilar. Si esteim,  en contra de la negociació política,  per fer-se massa tard i per 
anular els pàrkings per part de l’equip de govern sense consultar-ho. 
 
Sra. Aina Salom, igual que el PP hem assistit a totes les reunions amb l’arquitecte i al tram final 
hi ha hagut premura de temps. Hi ha urgència,  però no s’aprofita el temps. 
 
Fa constar que s’haurien de tenir en compte les següents modificacions: 
 
S’hauria de canviar la fusteria exterior metàl·lica per la tradicional, ja que l’Ajuntament ha de 
donar exemple. 
 



L’edifici en tants de departament no és operatius i proposa que tot sigui més diàfan. Es més  
econòmic que a l’execució no es col·loquin parets i desprès fer-les, que fer-les ara i decantar-
les mes endavant 
 
Sr. Batle, exposa que s’haurà de detallar en quines zones, ja que a la primera i segona planta 
inicialment no hi haurà problemes, però en segons quins departaments, com exemple el de la 
policia  hi ha d’haver confidencialitat.  En el projecte d’execució es pot tenir en compte 
 
Sra. Aina Salon el que no pot ser per confidencialitat  d’acord,  però a les altres zones que sigui 
els més diàfan possible.  
 
Aina Salom, exposa que es partidari d’eliminar el portal de transició  
 
Demana si és incompatible el tema del informe del arquitecte i el sr. Batle diu que es  farà 
informe per altre persona 
 
Tots els assistents estan d’acord amb el tres suggeriments exposat de canvi de la fusteria 
exterior metàl·lica, més zones diàfans i eliminació portal de transició. 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova am el següent resultat. 
 

 5 vots a favor del PAS-PSM 
 6 abstenció del PP i PSOE 

 
 
MOCIO MEDALLA D’OR DE LA VILA A LA COMUNITAT DE GERMANES DE LA CARITAT.- El 
Sr. Josep  M. Ferra, dona compta de la següent proposta: 
 

D’acord amb l’article 11 i següents  del Reglament d’Honors i Distincions vigent aquest 
Ajuntament i donats els mèrits de les Germanes de la Caritat de Sant Vicenç de Paul, pel 
present venc a proposar el següent acord: 
 

1.- Aprovar iniciar expedient a fi de determinar si la comunitat religiosa de les Germanes 
de la Caritat de Sant Vicenç de Paul, compleix les condicions per a la concessió de la Medalla 
d’Or de la Vila. 
 

2.- Constituir el jurat integrat per tots els regidors d’aquest Ajuntament sota la 
presidència del Sr. Batle i assistits per la Secretaria de la Corporació que actuarà com a tal.  
 
 
Sr. Batle,  històricament s’ha comprovat que no va ser la parròquia qui va demanar que les 
Germanes de la Caritat vinguessin al poble, sinó que va ser el propi Ajuntament d’Esporles per 
raons socio-sanitaries, cultural etc. 
Les ajudes que tothom més recorda son les sanitàries, les de tenir cura dels malalts i de la 
guarda dels infants. 
L’escoleta va crear a Esporles amb motius de que les dones anaven a fer feina a les fàbriques. 
  
Sempre he compartit la teoria de Sor Francina Aina Cirer en el sentit de tenir dones del poble 
per a fer feina pel poble i les Germanes de la Caritat complien aquesta expectativa.  Qui no 
recorda a Sor Indalecia que fins i tot venia gent de fora poble per a curar-se. 
  
Es una pena que se’n vagin,  però estructuralment no hi ha mes solucions per manca de 
personal 
 



El poble d’Esporles te una assignatura pendent de fer-les un reconeixement  i de gratitud. 
Creïm que la millor manera és concedir-lis la Medalla d’Or de la Vila 
 
Sr. Miguel Bernat,  esta totalment d’acord amb l’exposició,  sobretot per la gent que hi ha tingut 
contactes. Efectivament era ben necessari fer-lis el reconeixement i per tant hi esteim totalment 
d’acord. 
 
Ara be, ens ha sabut greu que es dones la noticia per un diari abans que s’acordés en un 
plenari.  Sempre s’ha de pensar que passaria que no s’aprovés l’expedient de reconeixement, 
es a dir, es un problema de formes i per tant s’ha de tenir cura amb el procediment. 
  
SR. Batle, quan es fa la convocatòria dels plens s’envien als diaris, i una cosa és l’informació 
que els hi dones i l’altre el us que en fan i el que surt publicat. 
 
Sr. Miguel Bernat, en aquest casos convé  exigir una rectificació de la noticia. 
 
Sr.Aina Salom,  som una esporlarina d’adopció, però les meves filles han gaudit del servei de 
les monges en el tema de l’escoleta.  També li pareix perfecte aquest reconeixement encara 
que arribi en els moment del seu acomiadament del poble. 
 
Val la pena fer constar que aquesta congregació de les Germanes de la Caritat, a més de 
l’aspecte local a Esporles, també és important recalcar  les ajudes a la població que fan a altres 
indrets dels mon.  
 
Demana on i quan es farà i que es partidari de que sigui un acte civil a part del que es pugui fer 
a la parròquia. 
 
Sr. Batle, serà un acte civil i considerem que s’ha de fer dins les festes d’enguany. 
 
Sr. Josep Ferra informa que  la parròquia te preparat fer l’homenatge el dia 28.  El Reglament 
diu que ha de ser el dia de Sant Pere.  Considera que fer l’acte el mateix dia que es fa fill 
il·lustre al sr. Bosch, es decantar importància a la medalla d’or, per tant, a l’expedient s’hauria 
de consensuar que la celebració es fes el mateix dia 28. 
 
 
PRECS I PREGUNTES.-  
 
Sr. Gaspar Sabater, demana: 
Com esta la denuncia que es va presentar dia 16 de maig a la Policia Local sobre l’abocament 
de deixalles a “sa bascula” devora la carretera de Banyalbufar, i per què, encara no s’ha 
decantat i està al mateix lloc? 
Sobre el tema dels moixos al camp de futbol exposa que a part del menjar s’haurien de estudiar 
altres solucions. Si l’objectiu és dur-los cap el bosc, per solventar-ne un, no s’ha de traslladar el 
problema al propi bosc. 
 
Sr. Severiano Quevedo demana: 
Si és possible tornar a estudiar el tema del reciclatge, ja que ha tengut moltes queixes a causa 
de problemàtica d’espai dins la casa per a tants de poals?  
Exposa que en la recollida orgànica que va des del dijous al diumenge, és un termini massa 
llarg, creant problemes per a guardar-la i d’olors. 
 
Sra. Francisca Ripoll demana: 
Si és possible arreglar el pou de s’Esgleieta perquè dona humitats? 



Que s’exsecallin les bardisses i jardineres  que hi ha les sortides dels carrers cap a la carretera,  
ja que el seu creixement impedeix una correcta visibilitat.  Informe que hi ha vehicles que 
s’aparquen damunt la voravia, donant també, problemes de visibilitat. 
Si val la pena  la comissió del Centre de Dia, quan només hi assisteixen dues persones i sense 
la representació política? 
Quina informació hi ha sobre els nombre d’usuaris o dels que han demanat l’ajut del servei de 
drogodependència? 
Si el Centre de Dia, que està tancat el 24 i 31 de desembre, no convindria tenir-lo obert, ja que 
no tothom te vacances aquests dies? 
  
Sra. Dolors Nadal, demana: 
Si poden passar-li la informació sobre la liquidació del pressupost i els contractes de personal, 
que ja va demanar a la junta del Patronat d’Escoles Municipals? 
 
Havent-se acabat el termini de matriculació de l’escoleta municipal, si s’ha quedat qualcú 
defora,  quan d’infants hi ha i quina distribució es farà per aules? 
 
Sr. Miguel Bernat, demana. 
Com està l’estudi dels guals permanents, sobre tot en el carrer de Moragues, ja que hi ha 
massa guals? 
Per què es tan elevat el  import de les baixes en la liquidació de multes de 2007? 
Com està la retirada de la torre de GESA de l’escola  Infantil? 
Si l’ordenança de residus ja esta en vigor, s’han fet actuacions? 
Quan es convocarà la  comissió de conflicte juvenil? 
Com esta el tema de la pintada de les retxes grogues? 
Pel 2008, fa un prec, que en els pressuposts, es reculli la partida necessària per a l’ampliació 
de l’horari d’obertura del punt verd. 
Com està l’enquesta de les vivendes de protecció oficial? 
Si ja s’ha firmat el conveni amb Recursos Hídrics pel tema de la depuradora? 
Per què darrerament els llocs del marcat, no es fan net fins el dissabte a l’horabaixa? 
Quina informació i quins temes s’han tractat a l’assemblea de Batles? 
Quan es va donar la llicència per fer els moviments de terra a Son Quint, ja que no l’ha trobada 
a cap acta de les Comissions de Govern? 
Informa que no havia rebut  les actes i va passar a recollir-les  personalment. 
Quin destí a tingut uns factura d’un autocar amb el trajecte Esporles-Soller? 
En relació a les bases de Sa Casa de Poble, que han sortit publicades el dia 24, s’han 
contemplat les aportacions fetes pel grup popular? 
 
Sra. Aina Salom, demana. 
Quin informació es té sobre l’enquesta de les VPO? 
Quina planificació hi ha pel compliment del pla integral de senyalització de Ses Rotgetes? 
Com estan les obres del torrent, de la depuradora i de la canalització de les aigües fecals? 
Ja hi ha acord amb la propietat per a l’obertura als vianants de la connexió entre ses escoles i 
Sa Vilanova? 
Es pot tenir informació sobre l’actualització dels guals permanents? 
Com esta la cessió del solar de ca l’Amet a la Conselleria 
A part de la preocupació per la no presentació del pressupost del  2008,  quines mesures es 
prendran, com han fet altres institucions, per a sufragat la disminució en els ingressos motivats 
en a la disminució en el sector de la construcció? 
Si s’ha anul·lat la venda dels solars de son Trias, quins instruments s’han utilitzat per deixar-
nos els doblers o  com esta la pòlissa amb la caixa d’estalvi. 
A quin acord s’arribat amb l’empresa que demanava les despeses d’embornals de l’escola 
Com a quedat el projecte de pont de fusta en que la conselleria de medi ambient es 
comprometia a arreglar-lo. 



El contenidors per a la recollida de vidre son molt petits, al manco n’haurien de posar-ne dos.  
 

Sr. Vicens Vidal, respon: 
A l’assemblea de Batles el tema principal va ser el de residus, que es va seguir el cas 
d’Esporles com exemple i s’està estudiant crear-ne un consorci pel 2012 per a dur endavant la 
recollida selectiva, per a tots els municipis que hi estiguin interessats. 

 
A ses Rotgetes, ara es realitza la recollida tal com es ve fent en el poble. Així com està en 
aquests moments, ja hi duim dos anys rodant. En la distribució dels dies és el millor sistema. 

 
El relació a l’entrada en vigor de l’0rdenança de residus i de la brutícia deixada, ja s’han fet 
actuacions i les passes administratives  

 
Sr. Batle, respon: 
En relació al punt verd s’està treballant amb un conveni d’ajudes a la reinserció i que una de les 
prioritats estarà en personal al punt verd. 
Els imports de les baixes de les multes de transit, correspon bàsicament a les bonificacions del 
30% per pagament abans de les resolucions i també a anulacions de sancions que impliquen la 
creació d’un altre expedient.  

 
Sra. Carme Serra, respon: 
En relació a l’enquesta de la V.P.O. el termina va acabar el 31 de maig, i una vegada es tengui 
l’nformació es donarà compte. 
Contracte redacció catàleg, ens ha demanat una setmana.  Dins el sobre hi havia una 
ambigüitat en el format de la presentació, i hem considerat oportú arribar a un acord. 
Els propietaris estan d’acord en deixar el pas als vianants a l’enllaç de ses escoles cap a sa 
Vilanova, però no volen cap tipus de responsabilitat. Les obres per adequació començaran 
d’una manera imminent. 
De la llicencia de Son Quint, es va presentar un informe del que es feia. 

 
Sra. Miguel Bernat, respon: 
Els moviments de terres corresponen a una obra major i per tant hi ha d’haver una aprovació 
del projecte. 

 
Sr. Antonio Asensio, respon: 
La informació de les matricules d’infants es podrà donar mes endavant. A la reunio la Directora 
no hi era i no sap els motius. 
En quant als moixos del camp de futbol es demanarà informació a l’Associació amics del 
Animals. El problema era que hi havia una plaga de moixos. 

 
En relació a la torre de  tensió, hi ha l’opció de traslladar-la torre dins el solar,  però a prop de la 
voravia.  Considera que val més esperar un poc i no gastar els doblers inútilment i fer la tercera 
opció.  

 
Les bardisses i jardineres s’arreglaran per evitar  problemes de visibilitat 
 
La font de s’Esgleieta es va fer neta i s’arreglaren els enclatges, i pel nivell de l’aigua,  no creim 
que sigui aquesta font la  que doni les humitats.  

 
Es preveu dotar de serveis a S’Esgleieta aprofitant les obres de la canonada de les aigües 
residuals. 
 



El problemes de la neteja de només han sigut en parell de dissabtes per problemes de personal 
de l’empresa encarregada.  Es fan gestions per evitar l’excés de brutor que fan els propis llocs i 
aviat es farà a l’hora habitual. 
 
Josep M. Ferra, respon: 
No vaig poder assistir a la Comissió del Centre de dia per que a darrera hora em vaig trobar 
indispost per malaltia. 
 
Pel que fa el tema de la informació dels usuaris del Serveis de drogodependència, correspon al 
Govern Balear i pel caire de d’informació només tindre la que es presenti a la pertinent 
memòria. 
 
Per l’obertura del Centre de Dia, el 24 i 31 de desembre, es tendra en compte i segurament ho 
podré contestar al pròxim plenari. 
 
La comissió de conflicte juvenil es podrà convocar aviat, ja que segurament dins aquest mes de 
juny tendre Educador de Carrer. 
 
La factura de l’autocar segurament correspons a una sortida de la Colla de Dimonis o Casal de 
Joves, però s’informarà al pròxim ple. 
 
Sr. Batle, respon: 
 
La Policia Local esta fent feina i recopilant informació sobre els guals permanents.  
Hi ha una proposta de conveni entre Emaya i Recursos Hídrics. 
A la darrera reunió  ens han concedir una reserva de 88.000 m3 de aigua depurada. 
Hi ha resolució de Recursos Hídrics  per la qual no s’haurà de pagar res a Palma per aigua 
reciclada. 
Ara es cobra una indemnització de la conselleria de Recursos Hídrics per les despeses de la 
depuradora. 
Es pretén rebre una subvenció com indemnització pel concepte del tub que transcor pel terme 
municipal 
 
El que es pretén es que no se solapin les obres d’adequació del torrent amb les de la 
canalització , ja que les empreses executants son distintes. 
 
La cessió del solar de ca l’Amet esta pendent de la modificació puntual de les NNSS en relació 
de la franja de zona verda. 
 
La disminució dels ingressos per la crisis de la construcció en aquest moments no han ha 
afectat, ha estat al contrari i segueixen entrant projecte.  
Econòmicament també hi haurà un increment importat d’ingressos gràcies al fons de 
cooperació municipal. 
 
En relació al tema del solar de son trias, volíem endeutar-nos amb la totalitat per poder 
disposar dels doblers suficients i si es venien els solar es podria disminuir l’endeutament. 
 
El problema de Sa Casa des Poble és que el plec de clàusules tècniques correspon a 
Habitabilitat i el de les administratives a un departament que es gestiona des de Madrid, per 
tant el problemes burocràtics són que no hi ha coordinació entre ells.  

 
Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-tres hores i cinc 
minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo el secretari en 



funcions en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data assenyalats 
a l’encapçalament. 
                
 Esporles, cinc de juny de 2008. 
 El batle,     La secretària 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


